

Magkat-on mahitungod sa mga anak sa Langitnong Amahan sa tibuok kalibotan.

Kumusta gikan sa PAPUA NEW GUINEA!

Ang Papua New Guinea usa ka isla nga nasod sa Kadagatan sa Pasipiko. Naglangkob kini og katunga sa isla sa New Guinea. Sobra sa 8 ka milyon ka tawo ang nagpuyo didto!

MGA CHAPEL

Mga pagbaha mahitabo kanunay sa Papua New Guinea. Tungod niini ang mga gambalay sa simbahan didto gitukod gamit ang mga haligi nga daw karang. Kon moabot ang baha, ang mga miyembro magbugsay sa ilang mga bangka hangtod sa pulthahan!



MGA LANGGAM SA LASANG

Ang mga langgam sa paraiso manggiulawon nga mga langgam sa lasang. Ang mga laki adunay nindot kaayo ug mabulukon nga mga pako. Ang Raggiana nga langgam sa paraiso mao ang bandila sa nasod.

Yu stap gut?

Nagpasabot kana og "kumusta ka?" sa Tok Pisin!



SING-SINGS [KANTA-KANTA]

Ang mga tribo sa Papua New Guinea magpundok aron manganta, manyaw, magpakigbahin og mga tradisyon, ug makighigala. Labaw sa 100 ka tribo mangapil sa labing dako nga kanta-kanta matag tuig!



MGA PINULONGAN

Ang Papua New Guinea adunay mas daghang pinulongan kay sa bisan asa nga nasod sa kalibotan—mga 840 ka pinulongan!



KALIHOKAN

Higante nga mga Alibangbang

Ang Papua New Guinea adunay labing dako nga klase sa alibangbang! Paghimo og imong kaugalingong alibangbang. Pagpundok og mga tukog, mga dahon, ug mga bulak aron mahimo ang porma. Gamita ang sukod [ruler] diha sa tuo aron mahibaloan sa unsang paagi ang gidak-on sa inyong mga pako sa alibangbang matandi.

Wingspan sa Queen Alexandra nga birdwing: 28 cm (11 in)



RISIPI

Sud-an nga Manok

Usa kini ka tradisyonal nga risipi sa Papua New Guinea. Ania ang usa ka bersiyon nga mahimo ninyong sulayan!

1. Ibutang ang **2 1/2 ka libras [pounds]** (1 kg) nga gidaghanon nga manok ug butangi og **1/2 nga kutsarita nga mantika**. Dugangi og **1 ka kutsarita nga curry powder ang matag usa** ug **1 ka kutsarita nga asin**.
2. Pagtadtad og **1 ka patatas** (o pinili nga utan) ug **1 ka bugkos nga sibuyas**. Ilunod ngadto sa kolon nga may **1 ka tasa nga lugas sa mais**.
3. Ibubo ang **1/2 nga tasa nga tuno sa lubi** ngadto sa mga utan ug baboy. Taboni ang kolon ug pabukala og hinay. Pabukali og hinay sulod sa 30–40 minutos.

Seguroha nga makapangayo og tabang sa usa ka hamtong!